
Mistrovství ČR v krosu uzavřelo letošní bohatou atletickou sezonu a adventní čas vybízí k bilancování.
Atletický rok 2022 jsme hodnotili již při tradičním galavečeru Atlet roku. Díky Kubovi Vadlejchovi, Báře 
Špotákové a Tomáši Staňkovi jsme měli opět co oslavovat. Letošní anketa se ale nesla v duchu velkého 
loučení. Pět atletů (B. Špotáková, Z. Hejnová, J. Kudlička, J. Holuša a P. Frydrych) získali na významných 
mezinárodních soutěžích 27 medailí. Je to úctyhodná sbírka a výzva pro přicházející atletickou generaci.
Téma koncepce přípravy sportovní reprezentace rezonovalo celým rokem 2022. Nyní po jejím schválení 
i  zabezpečení rozpočtu na její realizaci nás čeká její implementace. Každá změna je vždy pro někoho 
bolestná, ale věřím, že všichni chápeme potřebu pokusit se nastavit systém tak, aby naše reprezentace 
byla i do budoucna konkurenceschopná.
Rok 2022 byl velmi turbulentní i ze strany nejvyššího orgánu státní správy pro sport – Národní sportovní 
agenturu. Prodlevy ve vypisování jednotlivých výzev, a především v zasílání fi nančních prostředků postihly 
nejen Český atletický svaz, ale v rámci výzvy Můj klub i atletické oddíly a kluby. Změna ve vedení NSA by 
měla především zabezpečit, aby se dařilo vypisovat a administrovat programy výzvy v čase reálném k jejich 
naplnění. Stále čekáme na investice roku 2022. Těší mne zájem našich atletických oddílů a klubů o stavební 
investice a 17 projektů, které Předsednictvo ČAS podpořilo garančním dopisem, má jistě velkou naději na 
přidělení požadovaných fi nančních prostředků.
Podobně čekáme na vypsání investic pro materiální technickou základnu. NSA se zatím nepodařilo ani 
reagovat na zvýšené ceny energií, které sportovní prostředí trápí a slíbených 400 mil. v programu Provoz 
a údržba zatím nebylo rovněž administrováno, a tak se na rozhodnutí stále čeká.
Výbor Českého atletického svazu na svém zasedání 25. listopadu v Rumburku schválil rozpočet na rok 
2023 a budeme dělat vše potřebné a možné pro jeho naplnění.

Doba není jednoduchá, ale naším posláním je rozvoj atletiky na území ČR.  

Děkuji Vám za vše, co jste pro atletiku v letošním roce vykonali a přeji Vám krásný adventní čas.

Libor Varhaník 
předseda Českého atletického svazu
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Výbor ČAS vedl předseda ČAS Libor Varhaník. * Výbor ČAS jednomyslně schválil zápis č. 1/2022 z jarní 
schůze Výboru ČAS v  roce 2022 konané dne 9. 4. 2022. * Výbor ČAS schválil návrh rozpočtu ČAS na 
rok 2023. * Výbor ČAS podle článku VII odstavec 3 písmeno f) Stanov ČAS pro rok 2023 stanovil sazbu 
výši členského příspěvku hrazeného atletickými oddíly a atletickými kluby, a) jejichž členství trvá k 1. lednu 
2023 pro rok 2023 dané součet pevné částky 500 Kč a  násobku počtu evidovaných osob daného 
atletického oddílu/atletického klubu a částky 150 Kč. Pro určení počtu evidovaných osob je rozhodující 
stav k 1. lednu 2023. Členský příspěvek je v těchto případech splatný do 31. března 2023, b) jejich členství 
v Českém atletickém svazu vznikne v průběhu roku 2023 ve výši 500 Kč. Členský příspěvek je v těchto 
případech splatný do 30 dnů po přijetí za člena Českého atletického svazu. * Výbor ČAS schválil Návrh 
struktury mistrovských soutěží družstev dospělých řízených ČAS pro rok 2023. * Výbor ČAS jednomyslně 
vzal na vědomí obsahovou a  organizační přípravu zasedání Valné hromady ČAS v  roce 2023. * Výbor 
ČAS jednomyslně schválil termín jarní schůze Výboru ČAS v roce 2023 na den 28. 4. 2023 v Praze s tím, 
že stěžejními body pořadu schůze budou projednání Výroční zprávy ČAS za rok 2022, včetně výsledků 
hospodaření ČAS za rok 2022, projednání zprávy o kontrolní činnosti Dozorčí rady ČAS v roce 2022 a návrh 
struktury soutěží ČAS pro roky 2024-2028.

Předsednictvo ČAS řídil předseda ČAS Libor Varhaník. * Předsednictvo ČAS zhodnotilo vystoupení 
reprezentace na MS v horských bězích konaném v thajském Chiang Mai, jako úspěšné. * Předsednictvo 
ČAS vzalo na vědomí kontrolu zajištění podzimní schůze Výboru ČAS v roce 2022. * Předsednictvo ČAS 
schválilo návrh provozního rozpočtu ČAS na rok 2023, návrh rozpočtu investic a financování ČAS na rok 
2023, návrh na výši členského příspěvku hrazeného atletickými oddíly a atletickými kluby a uložilo předsedovi 
Ekonomické komise ČAS předložit takto formulované návrhy jménem předsednictva ke schválení Výboru 
ČAS. * Předsednictvo ČAS schválilo návrh realizace podpory Sportovních středisek pro rok 2023. * 
Předsednictvo ČAS vzalo na vědomí informaci o  vývoji rozpočtu ČAS k 30. září 2022. * Předsednictvo 
ČAS vzalo na vědomí Návrh struktury mistrovských soutěží družstev dospělých řízených ČAS pro rok 2023 
a uložilo předsedovi Soutěžní komise ČAS předložit tento návrh ke schválení Výboru ČAS. * Předsednictvo 
ČAS schválilo nominaci delegátů ČAS mistrovství ČR pro rok 2023 /1. část/. Předsednictvo ČAS vzalo na 
vědomí nominaci technických delegátů mistrovství ČR pro rok 2023 /1. část/. Předsednictvo ČAS schválilo 
nominaci delegátů ČAS na mezinárodní závody konané na území ČR v roce 2023 /1. část/. * Předsednictvo 
ČAS schválilo vystavení potvrzení pro žádost Města Česká Lípa – „Oprava atletického areálu a fotbalového 
hřiště na městském stadionu U Ploučnice v České Lípě“. Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení 
pro žádost Města Semily – „Rekonstrukce atletického stadionu“. Předsednictvo ČAS schválilo vystavení 
garančního dopisu pro žádost TJ Spartak Třebíč, spolek „Novostavba atletického tunelu“. Předsednictvo 
ČAS schválilo vystavení potvrzení pro žádost Města Turnov – „Retoping atletického stadionu a  sektorů 
na atletickém stadionu Ludvíka Daňka v Turnově“. Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení pro 

VÝBOR ČAS•

PŘEDSEDNICTVO•

Vážení čtenáři, dostává se k vám letošní páté číslo Atletických listů. Téma měsíce se zabývá tentokrát 
vyhlášením ankety Atlet roku 2022 sezóny. Jako vždy si vás dovolím vyzvat, abyste nám neváhali 
napsat své obsahové i  formální připomínky na pjelinek@atletika.cz. Nadále uvítáme i příspěvky, které 
obohatí naše rubriky, zejména blížící se výročí členů atletického hnutí do Kalendária, v jehož rámci rádi 
zveřejníme i osobní gratulace. 

Příjemné čtení přeje
Redakce AL

SLOVO REDAKCE
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ATLET ROKU 2022
V sobotu 6. listopadu proběhl v pražském Hotelu Abassador Zlatá Husa galavečer při příležitosti vyhlášení 
ankety Českého atletického svazu Atlet roku. Po roce se opět radoval z ocenění Atlet roku oštěpař Jakub 
Vadlejch, jenž v uplynulé sezóně poprvé v kariéře přehodil devadesát metrů a z obou mezinárodních vrcholů 
přivezl medaili. Na MS v Eugene vystoupal na bronzový stupínek a na evropském šampionátu v Mnichově si 
vyházel stříbro. 
Druhé místo obsadila Barbora Špotáková, která na mistrovství Evropy v Mnichově uzavřela svou bohatou 
a veleúspěšnou kariéru ziskem bronzové medaile, což byl už její jedenáctý cenný kov z velkých mezinárodních 
akcí. Třetí skončil koulař Tomáš Staněk. Také on byl se mohl těšit v bavorské metropoli z evropského bronzu. 
Čtvrtá příčka náleží dalšímu oštěpaři Vítězslavu Veselému. Pátá byla mílařka Kristiina Mäki. Šestou pozici 
obsadila další zástupkyně naší nejsilnější disciplíny Nikola Ogrodníková. Sedmá skončila štafeta mužů na 
4x400 metrů a  do TOP 10 se vešli ještě osmý dálkař Radek Juška, devátá chodkyně Eliška Martínková 
a desátý čtvrtkař Patrik Šorm. 
Už posedmé byl vyhlášen trenérem roku Jan Železný, který už má na svém kontě dohromady 14 triumfů 
v  Atletovi roku, pokud přičteme i  ty, které získal jako závodník. Titul juniora roku náleží půlkaři Jakubu 
Dudychovi, jenž přivezl z mistrovství Evropy do 18 let zlato. Objevem roku se stala pátá vícebojařka z halového 
mistrovství světa v Bělehradě Dorota Skřivanová. 
V průběhu galavečera se také loučila pětice úspěšných reprezentantů. Na jednom pódiu se sešli Zuzana 
Hejnová, Jakub Holuša, Petr Frydrych, Barbora Špotáková a Jan Kudlička. 

TÉMA•

žádost Atletika Chrudim, z.s. – ,,Výměna povrchu AS“. Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení pro 
žádost Sportovní klub Nové Město nad Metují, z.s. – ,,Retoping AS“ s podmínkou dodání dalších podkladů. 
Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení pro žádost Atletický klub Zlín, z.s. – ,,Retoping AS“. 
Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení pro žádost TJ Lokomotiva Břeclav, z.s. – ,,AT Veslařská 
- Břeclav“. Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení pro žádost TJ Znojmo, z.s. – ,,Retoping AS“. 
Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení pro žádost TJ Šumperk – rekonstrukce Tyršova stadionu 
Šumperk s  podmínkou dodání dalších podkladů. Předsednictvo ČAS schválilo vystavení potvrzení pro 
žádost Tělocvičná jednota Sokol České Budějovice – „Výměna povrchu atletického stadionu T. J. Sokol 
České Budějovice“. * Předsednictvo ČAS schválilo obsahovou a  organizační přípravu zasedání Valné 
hromady ČAS v  roce 2023. * Předsednictvo ČAS vzalo na vědomí systemizaci pracovních míst pro rok 
2023. * Předsednictvo ČAS podle čl. XX odst. 8 Stanov ČAS a čl. 23 Směrnice ČAS č. 10/2020 rozhodlo 
o změně schváleného rozpočtu investic a financování pro rok 2022.

Karolína Farská

KALENDÁRIUM•
Baďurová Kateřina, provd. Janků, *18. 12. 1982 Ostrava; tyčkařka. Držitelka stříbrné medaile z MS 2007. 
Začínala jako gymnastka, s atletikou v AK SSK Vítkovice (1995-2000, trenéři J. Lesák a T. Pracný) poté USK 
Praha (2001-04, trenér B. Patera), Dukla Praha (2005-08, trenér B. Patera). Účastnice MS 17 1999 (5.), 
HME 2002 (kval.) a 2007 (kval.), ME 2002 (kval.) a 2006 (kval.), HMS 2004 (kval.), OH 2004 (12.) a 2008 
(kval.). Mistryně ČR 2001, 2004 a 2006-07, v hale 2004 a 2007. Reprezentovala ve 4 mezist. utkání (1997-
2007). Od roku 2011 šéftrenérka Dukly Praha. Os. rekordy: 100 m 12,36 (1998), tyč 475 (2007).
Boháč Vladislav, *16. 12. 1947 Teplice; chodec. Držitel bronzové medaile z EHJ 1966 na 10 000 m chůze. 
Začínal ve Spartaku Sokolovo Praha (1963-65), poté Dukla Praha (1966-67), Sparta ČKD Praha (1968). 
Účastník EHJ 1966 (10 000 m 3.). Os. rekordy: 10 000 m 47:03,6 (1965), 20 km 1:40:33 (1966).
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Krátký Petr, *7. 12. 1947 Moravská Třebová; vícebojař. Začínal ve VŠ Praha (1965-71, trenér L. Koštejn), 
poté Dukla Praha (1972-73, trenér M. Vlček), VŠ Praha (1974-78, trenér L. Koštejn). Mistr ČR 1977, čs. mistr 
1970, 1971, 1976 a 1977 (desetiboj). Držitel 2 českých rekordů v desetiboji 7876 (1973) a 7673e (1977). 
Jako první český vícebojař překonal hranici 7800 (7876 Praha 20.-21. 6. 1973). Reprezentoval v 7 mezist. 
utkáních (1971-77), z  toho 5x v  EP. Trenér VŠ-USK Praha od 1977, trenér reprezentantů vícebojařů 
1980-85, odb. as. na katedře atletiky FTVS UK. Význační svěřenci: P. Šářec, M. Machura, J. Knejp, 
A. Pastrňák a další. Publikoval vysokoškolská skripta a met. materiály pro školení trenérů. Os. rekordy: 
110 m př. 14,1 (1975), tyč 470 (1973), dálka 756 (1976), desetiboj 7838 (1976).
Lubenský Zdeněk, *3. 12. 1962 Kutná Hora; tyčkař. Začínal v  RH Kutná Hora (1974-60, trenér otec 
Zdeněk), poté RH Praha (1980-83), VŠ Praha (1986-89, trenér P. Beran), PSK Olymp Praha (1990), USK 
Praha (1991-99, trenér od 1992 P. Sluka). Účastník SHH 1985 (13.), ME 1986 (6.), HME 1986 (6.) a 1989 
(14.), MS 1987 (bez platného pokusu ve fin.), 1991 (kval.) a 1993 (kval.), OH 1988 (11.) a univerziády 1987 
(8.), Mistr ČR 1981 (desetiboj), 1984, 1986 a 1993 (tyč), v hale 1986, 1987, 1989, 1990 a 1992 (tyč). Čs. 
mistr 1985-89, v hale 1986 a 1989 (tyč). Držitel 3 českých rekordů 566 (1985)-573 (1987). Reprezentoval 
v 17 mezist. utkáních (1984-92), z toho 4x v EP. Trenér v USK Praha, významní svěřenci: J. Svobodová, 
L. Bechyně, A. Pašiak a další. Člen ekonomické komise ČAS od 2005. Os. rekordy: 110 m př. 14,58 (1982), 
tyč 573 (1987), desetiboj 6746 (1981).
Tylče Jan, *5. 12. 1982 Stod; koulař. Začínal s kopanou, košíkovou, tenisem a hokejem, s atletikou v Baníku 
Stříbro (1997-98, trenéři P. Burda a V. Moravec), poté SKU Junior Plzeň (1999-2002, trenér J. Dzurňák), 
Dukla Praha (od 2003, trenér J. Brabec). Účastník MS 17 1999 (7.). Reprezentoval ve 3 mezist. utkáních 
(1999-2004). Os. rekordy: koule 18,51h a 18,42 (2008), disk 48,37 (2007). Po ukončení aktivní kariéry se 
věnuje trenérské činnosti. Významní svěřenci: Tomáš Staněk, Barbora Špotáková
Bílek Marek, *7. 1. 1973 Praha; diskař. Držitel bronzové medaile z MSJ 1992. Začínal 1983 jako košíkář, 
s atletikou ve Spartě ČKD Praha (1987-88, trenér M. Janoušek), Slavia IPS Praha (1989), AC Sparta Praha 
(1991), SK Slavia Praha (1992), Dukla Praha (1993), ASK Slavia (1994), Dukla Praha (1995-99 trenér 
J. Brabec), AC Kablo Kladno (2000-01). Účastník MEJ 1991 (7.), MSJ 1992 (3.), OH 1996 (kval.). Mistr ČR 
1995. Reprezentoval v 7 mezist. utkáních (1993-96), z toho 1x v EP. Bratr (dvojče) Martin. Os. rekordy: koule 
15,78 (1994), disk 62,40 (1996).
Dřímal Tomáš, *1. 1. 1973 Hodonín; sprinter. Začínal v Sigmě Hodonín (1983-90, trenéři M. Škrobák a Z. Ryška), 
poté USK Praha (1991-95, trenérka J. Jílková), Dukla Praha (1996-98, trenér D. Kupka), USK Praha (1999-2000, 
trenérka J. Jílková). Účastník MEJ 1991 (100 smf., 200 m smf.), MSJ 1992 (200 m rozb.), ME 1998 (4x100 m 
rozb.). Mistr ČR 1996-99 (4x100 m), 1997 (4x200 m v hale). Reprezentoval ve 3 mezist. utkáních (1992-99), 
z toho 1x v EP. Os. rekordy: 100 m 10,37 (1999), 200 m 21,10 (1992), 400 m 49,20 (1997).
Gombala Milan, *29. 1. 1968 Lučenec (Slovensko); dálkař. Držitel stříbrné medaile z ME 1994 a bronzové 
z MEJ 1987. Začínal v SZ Lučenec (1977-78, trenér Hrbeň), poté Slávia PF Banská Bystrica (1979-86, 
trenéři D. Pauko, Ďuroš, I. Eibner, M. Hála, J. Solčány), Dukla Praha (1987-2000, trenéři V. Fišer a J. Priščák). 
Účastník MSJ 1986 (kval.), MEJ 1987 (3.), HME 1990 (13.), 1992 (20.), 1993 (kval.), 1994 (kval.) a 1996 
(kval.), MS 1991 (kval.), 1993 (11.) a 1995 (kval.), OH 1992 (kval.) a 1996 (kval.), HMS 1993 (kval.), 1995 (6.), 
ME 1994 (2.), SP 1994 (8.). Čs. mistr 1989-92, v hale 1990 a 1992. Mistr ČR 1987, 1988 a 1992-96, v hale 
1992-96. Reprezentoval v 19 mezist. utkáních (1985-96), z toho 4x v EP. Os. rekordy: 100 m 10,6 (1985), 
200 m 21,91 (1994), výška 200 (1984), dálka 818h (1992), 812 (1995) a 842w (1992), trojskok 14,88 (1994).
Jandová Dana, roz. Hanková, *16. 1. 1968 Turnov; oštěpařka, vícebojařka, trenérka. Závodí za LIAZ 
Jablonec n. N. (od 1982). Mistryně ČR 1994 v sedmiboji. Reprezentovala ve 3 mezist. utkáních (1992-94). 
Trenérka v  Jablonci, významní svěřenci: Z. Hejnová, E. Jeníková, T. Vokálová, Š. Schubert a  další. Os. 
rekordy: oštěp 47,23 (2000), sedmiboj 5327 (1993).
Kamínková Petra, roz. Drajzajtlová, *19. 1. 1973 Olomouc; běžkyně. Začínala jako košíkářka (1983), 
s atletikou v Lokomotivě Olomouc (1985-86, trenér J. Vacík), poté Bohuňovice (1987-90), PSK Olymp Praha 
(1991), VSK Univerzita Brno (1992-93), AK Milo Olomouc (od 1994). Účastnice MS 1991 v krosu (juniorky 
115.) a 1999 (50.), ME 1998 v krosu (48.) a 1999 (50.), MS 2001 v půlmaratonu (50.), 2002 (35.), 2004 (28.) 
a 2007 (44.). Mistryně ČR 1500 m (1992), v krosu (1999), na 3000 m v hale (2000-2002 a 2008-09), v silničním 
běhu Běchovice (1999-2009), na 5000 m (1998, 2002, 2005-07 a 2009), na 10 000 m (2002-11), v půlmaratonu 
(2000 a 2009). Reprezentovala v 15 mezist. utkáních (1990-2010), z toho 10x v EP. 800 m 2:11,6 (1989), 
1500 m 4:24,20 (2001), 3000 m 9:17,60 (2007), 5000 m 16:03,98 (2003), 10 000 m 33:38,68 (2000), 
půlmaraton 1:12:19 (2004), maraton 2:39:20 (2008).



5

NEKROLOGY

Dne 8. prosince zemřel Jan Vrabel. Skonal ve věku 94 let. Jan Vrabel se narodil 7. ledna 1928 v Orlové. 
S atletikou začínal ve Vítkovicích (1942–51, bez trenéra, konzultace s R. Riesem), poté byl v Dukle Praha 
(1952–58), Spartaku ZJŠ Brno (1959–65) a nakonec v Technice Brno (1971-73 a 1982). Na mistrovství 
Evropy v  Bernu 1954 dosáhl v  disku na osmé místo, vedle toho reprezentoval v  šesti mezistátních 
utkáních v období 1949–58. Jeho osobní rekordy: koule 15.31 (1951), disk 52.82 (1955). Významné 
je jeho trenérské působení, v  této roli byl na OH 1960, 1964 a MS 1983. Mezi jeho svěřence patřili 
medailisté vrcholných mezinárodních soutěží; olympijský šampion Ludvík Daněk, bronzový z mistrovství 
světa Gejza Valent, vicemistryně Evropy Štěpánka Mertová, její první manžel Karel Merta pak byl prvním 
českým diskařem, který přehodil 50 metrů. Dále Vrabelovýma rukama prošli diskaři Zdeněk Němec (OH 
1960) a Jaroslav Vidrna (finalista ME 1969) nebo držitelé kladivářských rekordů Josef Málek a Karel 
Mužiček.
V noci z 23. na 24. listopadu zemřel ve věku 94 let Milan Bureš. Narodil se 22. října 1928. S trénováním 
začal v  roce 1955 ve Slovácké Slávii Uherské Hradiště, potom ve Slavii Vysoké školy, později pod 
názvem Univerzitní sportovní klub Praha. Převážně se věnoval běžkyním, v 90. letech měl ale i silnou 
skupinu běžců. V  letech 1956–59 působil na katedře všeobecné tělesné výchovy a 1960–74 pak na 
katedře atletiky FTVS UK Praha. Dále pracoval v  letech 1974–88 jako vedoucí trenér atletické sekce 
SVS ministerstva školství, následně 1988–2002 jako trenér Vysokoškolského sportovního centra MŠMT. 
V období 1964–86 byl vedoucím trenérem běžeckých disciplín ČAS.
Mezi jeho svěřence patřili: Ivana Kubešová (viz foto) byla stříbrná na patnáctistovce na HMS 1991, 
bronzová na HME 1983, 1984 (3000 m) a 1987 a 35 let až do loňska držela na 1500 m národní rekord 
(4:01.84). Milena Matějkovičová se stala v roce 1984 halovou mistryní Evropy na 800 m a měla medaile 
z 4x400 m na ME 1982 a MS 1983. Zuzana Moravčíková vybojovala stříbro na 800 m na HME 1983 
a stejný kov spolu s Matějkovičovou ve štafetě na MS ve stejném roce. Jana Kučeríková se zúčastnila 
ME i MS. Bureš se také podílel na přípravě Pavla Soukupa, jenž získal bronzové medaile na 800 m 
z HMS 1995 a univerziády 1994.
V sobotu 5. listopadu zemřel Jiří Pazourek (nar. 1943). Byl dlouholetým členem výboru atletiky SSK 
Vítkovice a bývalý atlet. Ve Vítkovicích začínal v roce 1961 jako běžec. Na vojně působil v Dukle Praha 
v letech 1962 až 1964. Následně se vrátil do Ostravy a za Vítkovice běhal od roku 1965 až do roku 1972. 
Byl mistrem Československa na 3000 m př. a reprezentoval ve dvou mezistátních utkáních.

Linhart Jindřich, *16. 1. 1958 Strakonice; běžec. Začínal v ČZ Strakonice (1964-77, trenéři otec Jindřich 
a Kovář, od 1975 J. Jánský), poté Dukla Praha (1978-79, trenér J. Liška), RH-PSK Olymp Praha (1980-90, 
trenér M. Písařík a 1995-96). Mistr ČR v krosu (1980 a 1983). Reprezentoval v 1 mezist. utkání (1981), 
z toho 1x v EP. Os. rekordy: 1500 m 3:47,1 (1980), 5000 m 13:48,00 (1981), 10 000 m 29:11,89 (1981), 
maraton 2:24:04 (1983).
Semerád Miroslav, Mgr., *12. 1. 1963 Praha; běžec, trenér. Závodil za Slavii IPS Praha (1975-85, trenér 
S. Štrobl), poté Sparta ČKD Praha (1986-88, trenér J. Odložil), Šumava Klatovy (1989). Od 1988 trenér 
v ASK Slavia Praha, od 1998 USK Praha. V  letech 1988-90 metodik ČAS, 1990-94 odb. asist. katedry 
atletiky FTVS UK, ved. družstev. Významní svěřenci: R. Oravec, M. Jareš, M. Lustigová, J. Štejfa, J. Verner 
a další. Přednášková činnost na FTVS a odb. seminářích ČAS. Os. rekord: 1500 m 3:48,68 (1984).
Sequent Jiří, *9. 1. 1963 Brno; trenér od 1985. Šéftrenér TSM Dukla Praha, trenér ve Rwandě, ved. trenér 
CTM JM, předseda Techniky Brno 1991-93, nyní ARC Brno, trenér CS MV. Zodpov. trenér za běhy mimo 
dráhu a zodp. tren. mládeže 3000 m-10 000 m, asistent reprezentačního trenéra běhů. Významní svěřenci: 
D. Orálek, J. Florián, H. a M. Volná, J. Doupovec J. Veleba, M. Kocourek, J. Holuša, J. Homoláč, L. Masná, 
veslařka M. Knapková a další. Člen RR čas. Atletika.
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Dne 19. října zemřel ve věku 63 let Jiří Pucholt. Narodil se 26. června 1959. Jak uvádí v rozhovoru ze 
4. října pro Maratón klub Kladno, jako dítě z vesnice se dle svých slov začal aktivněji hýbat ve svých 
14 letech, kde se na základní škole stal členem kroužku Sportovní hry. Zkoušel orientační běh, cyklistiku, 
na vysoké škole pak vodní sporty.
S běháním znovu začal v roce 1984 kvůli snížení váhy. Záhy jej pohltily vytrvalostní závody a zejména 
maraton. Svůj první si zaběhl v Košicích 1988 a hned byl jeho nejrychlejší (2:47:40). Později se stalo 
jednou z jeho vášní sbírání účastí na maratonu, 17. září v Kladně absolvoval svůj dvoustý (viz foto). „Na 
první 100 jsem potřeboval 27 let, na tu druhou už jen 7 let a to mne na dva roky zastavily pohybové 
potíže, jinak to mělo být už v roce 2020,“ glosuje v rozhovoru, z něhož především čerpáme.
Pucholt však byl také činný pořadatelsky, spoluzakládal atletický oddíl v Sokole Unhošť (2005) a nějakou 
dobu byl také starostou jednoty. Dále obohatil běžecké dění na Kladensku Neumannovou stezkou, 
Jarním maratónem a  půlmaratónem, Čertovskou pětkou, Crossem Rösslera-Ořovského, Během na 
Vysoký vrch, Unhošťským duatlonem. Jak přiznal v rozhovoru, ačkoli „poctivý běžecký trénink je dřina“, 
„je daleko těžší organizovat závod“. A připomněl, že od prvního v roce 1988 (spolu)pořádal 100 závodů 
s účastí cca 7500 běžců.
Dne 8. října zemřel ve věku 82 let František Novák. S atletikou začínal v Koutě v partě stejně starých 
kluků, kteří později závodili za Jiskru Kdyně. Atletice se věnoval i  na vysoké škole (PF Plzeň), kde 
závodil ve vysokoškolském družstvu. Po příchodu do Klenčí pod Čerchovem v  roce 1963 se stal 
jedním s organizátorů Atletické ligy škol, kterou v roce 1961 založil Petr Faschingbauer. V letošním roce 
proběhl již 62. ročník této soutěže. Při ZŠ v Klenčí založil v roce 1993 atletický oddíl, se kterým úspěšně 
reprezentoval školu a  obec v  OP staršího žactva. Byl spoluzakladatelem a  organizátorem Běhu na 
Čerchov (1990), příhraničního běhu Klenčí–Waldmünchen, startérem závodu Rozběháme (i) Klenčí. Je 
nerozlučně spojen se závodem Bělská pětka a Bělská míle. Byl ústředním rozhodčím, trenérem 2. třídy. 
Organizoval, startoval a  rozhodcoval stovky závodů v  rámci celého kraje. Byl dlouholetým revizorem 
a členem PKAS.

Čest jejich památce

POZVÁNKA NA DOMÁCÍ AKCE

 21. 1.  Jablonecká hala 2023 ....................................................................Jablonec nad Nisou
 28. 1.  Kladno Indoor ....................................................................................................Kladno
 31. 1.  Hvězdy v Nehvizdech..................................................................................... Nehvizdy
 2. 2. Czech Indoor Gala ........................................................................................... Ostrava
 4. 2.  Hustopečské skákání ...................................................................................Hustopeče
 7. 2. Beskydská laťka ................................................................................................. Třinec
 10. – 12. 2. MČR ve vícebojích .............................................................................................. Praha
 18. – 19. 2. MČR mužů a žen ............................................................................................. Ostrava
 25. – 26. 2. MČR juniorů a dorostu ..................................................................................... Ostrava
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